



REPSOL SIGNS COLLABORATION AGREEMENT WITH SANTA ROSA MERCHANTS

- THE COMPANY IS ALSO IN ADVANCED TALKS WITH THE FISHERMEN'S ASSOCIATIONS OF SANTA ROSA AND THE DISTRICT OF ANCON.
- MORE THAN 2,000 PEOPLE ARE INVOLVED IN SEA AND BEACH CLEANUP ACTIVITIES.

Lima, January 27, 2022. Repsol has been holding meetings and coordinating with civil society organizations and local authorities to learn about their needs and provide them with support in the situation generated by the oil spill in Ventanilla.

A collaboration agreement has been signed with merchants in Santa Rosa, who have joined in the cleanup work being led by the company. Repsol is in advanced talks with the fishermen's associations of the same locality and of the district of Ancon, which represent more than 1,000 fishermen. At the same time, dialogue is underway with the Association of Shipowners and Artisanal Fishermen Miguel Grau and Puerto-Chancay, as well as with representatives of the Association of Sombrilleros de Santa Rosa, to establish their needs. These efforts are in addition to the agreements already reached with four fishermen's organizations in Ventanilla, that are already receiving support from the company.

Repsol has also held meetings with the Head of the Environmental Unit of the Municipality of Chancay and with the authorities of the Santa Rosa and Aucallama districts.

It should be noted that the company maintains constant communication with national authorities. Yesterday, meetings were held with the General Directorate of Coast Guard and Coast Guard (DICAPI) and the National Water Authority (ANA).

Remediation progress

As of today, more than 2,000 people are carrying out cleanup activities in the Peruvian sea and coastal areas affected by the oil spill of January 15. Yesterday, Repsol began recovery and cleanup operations in Isla Pescadores with small vessels. There are already 119 units of heavy machinery on land, 22 larger vessels, 30 smaller vessels, 3 skimmers and 11 floating tanks. More than 4,880 meters of containment barrier have been installed between Cavero and Faro Chancay beaches.

Simultaneously, three teams from Aiuká, a company specialized in fauna rescue, have already been deployed to support the National Service of Natural Areas Protected by the State (SERNANP), the National Forestry Service (SERFOR) and the Parque de las Leyendas Zoo.



REPSOL FIRMA ACTA DE COLABORACIÓN CON COMERCIANTES DE SANTA ROSA

- LA EMPRESA TAMBIÉN MANTIENE CONVERSACIONES AVANZADAS CON LAS ASOCIACIONES DE PESCADORES DE SANTA ROSA Y DEL DISTRITO DE ANCÓN
- SON MÁS DE 2,000 PERSONAS EN ACCIONES DE LIMPIEZA EN MAR Y PLAYAS

Lima, 27 de enero del 2022. La compañía Repsol viene efectuando reuniones y coordinaciones con organizaciones de la sociedad civil y autoridades locales para conocer sus necesidades y darles soporte ante la situación generada por el derrame de petróleo en Ventanilla.

Se ha firmado un acta de colaboración con comerciantes de Santa Rosa, que se incorporan a las labores de limpieza que viene liderando la compañía. Repsol mantiene conversaciones avanzadas con las asociaciones de pescadores de la misma localidad y del distrito de Ancón, que representan a más de 1,000 pescadores. A su vez, se viene dialogando con la Asociación de Armadores y Pescadores Artesanales Miguel Grau y Puerto-Chancay así como con representantes de la Asociación de Sombrilleros de Santa Rosa, para conocer sus necesidades. Estos esfuerzos se suman a los acuerdos ya alcanzados con cuatro organizaciones de pescadores de Ventanilla, que ya vienen recibiendo soporte por parte de la empresa.

Repsol también ha mantenido reuniones con el Jefe de la Unidad de Medioambiente de la Municipalidad de Chancay y con las autoridades del distrito de Santa Rosa y de Aucallama.

Cabe resaltar que la empresa mantiene comunicación constante con las autoridades nacionales. Ayer se mantuvieron reuniones con la Dirección General de Capitanías y Guardacostas (DICAPI) y la Autoridad Nacional del Agua (ANA).

Avances de remediación

Al día de hoy, más de 2,000 personas vienen llevando a cabo las acciones de limpieza en las zonas de mar y litoral peruano afectadas por el derrame de petróleo del pasado 15 de enero. El día de ayer, Repsol inició las operaciones de recuperación y limpieza en la Isla Pescadores con embarcaciones menores. Se cuenta ya con 119 unidades de maquinaria pesada en tierra, 22 embarcaciones mayores, 30 embarcaciones menores, 3 skimmers y 11 tanques flotantes. Se han instalado más de 4,880 metros de barrera de contención entre las playas Cavero y Faro Chancay.

Simultáneamente, ya se han desplegado tres equipos de Aiuká, empresa especializada en rescate de fauna, para dar apoyo al Servicio Nacional de Áreas Naturales Protegidas por el Estado (SERNANP), del Servicio Nacional Forestal (SERFOR) y del zoológico del Parque de las Leyendas.